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  الأطروحة أوملخص الرسالة 

للفترة  الأمرٌكٌة –تسلٌط الضوء على العلاقات الروسٌة  إلىتهدف الدراسة 

التارٌخٌة التً تتضمن سٌاسة القٌاصرة  ثها زاخرة بالأحداكون 3871-3788

 –الأمرٌكً  –التوسع الخارجً للمحٌط الهادي والتنافس الروسً  الروس فً

بته البرٌطانً ، فضلا عن سٌاسة روسٌا تجاه الثورات والحروب الأمرٌكٌة وما سب

تلك الحروب من إضرار على التجارة الروسٌة فً المحٌط الهادي ، وأخٌرا الموقف 

الأمرٌكً من الحروب الروسٌة والتً انتهت ببٌع المصالح الروسٌة فً المحٌط 
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The study aims to shed light on Russian relations - the US for the period 

1783-1867 being replete with historical events which include Caesars 

policy of the Russians in the external expansion of the Pacific and the 

Russian competition - the American - British, as well as Russia's policy 

towards the revolutions of American wars and what caused those wars of 

damage to the Russian trade in the Pacific Ocean, and finally the US 

position on the Russian war, which ended with the sale of Russian 

interests in the Pacific 


